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Wersja protokołu oryginalna, dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich 
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 12/2010   w dniu 20 września 2010r. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 18.15 

 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

2. Jerzy Springer 
- Wiceprzewodniczący   Komisji Obecny 

3. Irena Wojewódzka – Kucz 
- Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. 
 Andrzej Wieczorek Obecny 

6. 
 Wiesław Ewertowski Nieobecny 

7. Grzegorz Owczarzak Obecny 

8. Jerzy Piasecki Obecny 

9. Andrzej Bielecki Obecny 

10. Krzysztof Migasiewicz Nieobecny 

11. Michał Piechocki Obecny 

12. Zbigniew Grabowski Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Wiesław Ewertowski  
2. Krzysztof Migasiewicz 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Karolina Krenz -  Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu   
2. Jarosław Berendt – Dyrektor ZSP nr1 w Wągrowcu 
3. Teresa Pawlak - główna księgowa ZSP nr 1 w Wągrowcu 
4. Aleksandra Wasiak – Wicedyrektor ZSP nr 2 w Wągrowcu 
5. Bogumiła Kominiarczyk – Jaworska – Główna Księgowa ZSP nr 2 w Wągrowcu 
6. Ireneusz Biniewski – dyrektor I LO w Wągrowcu  

 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Analiza potrzeb jednostek Powiatu Wągrowieckiego i ich ewentualne propozycje do 

budżetu na rok 2011 w ZSP nr 1, ZSP nr 2 i I LO w Wągrowcu.  
3. Informacja o sytuacji finansowej szkół oświatowych prowadzonych przez powiat. 
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4. Zakończenie posiedzenia.  
 

 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 

 Nie odnotowano.  
 

3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 
 
1. Otwarcie posiedzenia 
 
Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził Przewodniczący 
Komisji Sławomir Maciaszek. Podczas otwarcia obrad  obecnych było 10 członków Komisji 
Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu oraz  goście zaproszeni na 
posiedzenie /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu 
zgromadzonych, stwierdzeniu quorum oraz przyjęciu protokołu z poprzedniego posiedzenia 
Komisji (10 obecnych –10 za / 0 przeciw / 0 wstrzymujących się od głosu) S.Maciaszek 
oddał głos gościom w celu realizacji tematyki posiedzenia. 
 
2. Analiza potrzeb jednostek Powiatu Wągrowieckiego i ich ewentualne propozycje 

do budżetu na rok 2011 w ZSP nr 1, ZSP nr 2 i I LO w Wągrowcu.  
 

a) ZSP nr 1 w Wągrowcu / Jarosław Berendt, Teresa Pawlak/ 
Główna Księgowa jednostki poinformowała zebranych, że budżet planowany sięgał 
7.272.366zł. Po otrzymaniu wytycznych z powiatu, kwota ta musi zostać zmniejszona  
o 386.000zł. Dokonano ograniczenia nadgodzin i zmniejszenia umów.  Liczba uczniów  
w szkole się nie zmniejszyła. Za to liczba oddziałów szkolnych została umniejszona.  
Jeśli chodzi o rok 2010, w tej chwili brakuje już około 100.000zł i są to generalnie koszty 
osobowe. S.Maciaszek zapytał o media – według dyrektora jeśli nie będzie gwałtownego 
pogorszenia pogodowego - nie ma niebezpieczeństwa zwiększenia kosztów ogrzewania. 
S.Maciaszek zapytał o wykonanie budżetu za I półrocze 2010 roku – czy zamykane 
gospodarstwo pomocnicze  /warsztaty szkolne/ zbilansowano i nie ma ono zaległości w 
płatnościach od zamawiających? J.Berendt odpowiedział, że wszystko zostało uregulowane 
i nie było problemu z jego zamknięciem. Z.Grabowski zapytał o dodatkowe wynagrodzenie 
wypłacone w 2010r. za 2009r. – czy dotyczy to ochrony obiektu czy  płatności ISO ? 
Dyrektor odpowiedział, ze są to koszty utrzymania certyfikatu ISO.  
Nie było więcej uwag czy pytań.     
 
b) ZSP nr 2 w Wągrowcu / Aleksandra Wasiak, Bogumiła Kominiarczyk – Jaworska/ 
Główna Księgowa ZSP nr 2 przedstawiła informację dotycząca aktualnej sytuacji 
ekonomicznej zespołu. Brakuje obecnie w płacach na 2010r. – 196.000zł oraz 44.000zl na 
składki ZUS. Ścięte zostały wszystkie nadgodziny. Plan finansowy przygotowany przez 
jednostkę na 2011rok opiewał kwotę 2.821.000zł, jednak po wyliczeniach według 
wskaźników powiatu - jednostka otrzymałaby 115.025zł mniej. W Zespole są 3 oddziały 
uczniowskie więcej. Według Wicedyrektora i Głównej Księgowej przy zwiększonej liczbie 
oddziałów brakuje nawet 500.000zł na normalne działanie.  
W tym roku szkołę czeka wymiana 97 okien w budynku szkolnym, którą trzeba dokonać w 
miarę szybko by złapać oszczędności na ogrzewaniu podczas zimy. Na 2011 rok czeka 
jeszcze dokonanie uszczelnienia i zabezpieczenia pęknięcia w ścianie budynku. W tej 
kwestii w 2010 roku zlecono specjalistyczną ekspertyzę. Koszt remontu sięgnie 96.000zł.  
Dalsza sprawa- to zalecenia SANEPID-u jeśli chodzi o niezbędne remonty 6 klas lekcyjnych. 
Dodatkowym problemem jest także osuszenie klas w przyziemiu oraz zagospodarowanie 
otoczenia wokół szkoły w związku z budową Aquaparku. J.Piasecki zapytał: czy te remonty 
są zaplanowane w projekcie finansowym Zespołu? Okna zaplanowane są na 2010r.,  
natomiast na pozostałe pilne zadania remontowe brakuje w 2011 roku około 500.000zł. 
G.Owczarzak zapytał o ilość oddziałów szkolnych. Wicedyrektor odpowiedziała radnemu,  
że oddziałów w 2009 roku było 21,  plan na 2010 roku wskazywał 19 oddziałów a w 
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rzeczywistości jest ich 22. J.Piasecki zapytał o braki finansowe występujące bieżąco – czy 
te 240.000zł są w stanie coś zaoszczędzić w swoim bieżącym planie finansowym? Główna 
Księgowa odrzekła, że są w stanie zaoszczędzić jednie około 25.000zł.         
W dyskusję włączył się Starosta M.Piechocki i odrzekł, że braki są we wszystkich szkołach. 
Powiat czeka za środkami z rezerwy Ministra za utworzenie MOS-u w Gołańczy. Jednak  
w związku z sytuacją powodziową w kraju, środki te są kierowane na remontowe  cele w 
zalanych szkołach. Nie wiadomo, czy je otrzymamy i czy czasem nie staniemy się także 
pośrednio ofiarami powodzi w Polsce. Wszystkie warunki spełniliśmy co do otrzymania tych 
środków.  K.Krenz dopowiedziała, że w ciągu 2-3 tygodni możemy otrzymać informację w tej 
kwestii. Możliwe jest, że dostaniemy refundację, ale w niepełnej kwocie – tzn. nie pełne 
600.000zł tylko mniej np.: połowę oczekiwanej kwoty. Starosta powiedział także stanowczo, 
że ZSP nr 2 i I LO w Wągrowcu mają co roku dokładane środki finansowe i muszą na 
poważnie myśleć o ograniczaniu swych budżetów. Jedynie ZSP nr 1 ma wypracowaną 
subwencje, z której trzeba dokładać innym szkołom. Starosta wskazywał, ze oddziały 
szkolne są za małe liczebnie jeśli chodzi o uczniów – powinny wynosić 30-32 uczniów a 
mają np. w ZSP nr 2 – 26-27 uczniów. Według Starosty nie może być takiej sytuacji, ze 
nauczyciele pracują na kilku etatach w różnych szkołach.     Dalsza część dyskusji dotyczyła 
etatów pedagoga i psychologa w szkołach. Wszyscy wyrażali potrzebę pracy psychologa w 
każdej szkole, jednak występuje brak środków finansowych na ten cel. 
Nie było więcej uwag czy pytań.     
 
c)I LO w Wągrowcu  /Ireneusz Biniewski/  
Plan finansowy na 2011 rok – wynosił 3.030.000zł – przy założeniu, że  Liceum wypuszcza 
8 klas trzecich i przyjmuje 6 pierwszych. Budżet na płace to 3.021.000zł. Po przeliczeniu ze 
wskaźnikami brakuje 330.000zł.  
Niezbędne remonty na 2011 rok to remonty: dachów na starej części szkoły i budynku 
nauczycielskiego (kosztorys 1.200.000zł – starania o współfinansowanie 50%), 
zagospodarowanie wokół wielofunkcyjnego boiska szkolnego oraz remont sanitariatów  
w toalecie nauczycielskiej w nowej części szkoły (70.000zł).  
S.Maciaszek zapytał o sytuację w finansach na 2010r. Dyrektor odpowiedział, że brakuje 
150.000zł głównie w płacach i w mediach (gaz).Starosta wskazywał, że nie warto 
remontować gruntownie tego dachu już teraz, gdy możliwe jest pozyskanie środków 
zewnętrznych na całe duże zadanie. Proponował, by podjąć próby zabezpieczenia  tego co 
można na bieżąco i czekać na dofinansowanie, które lada moment możemy otrzymać.  
 
O godzinie 17.25 Przewodniczący Komisji S.Maciaszek zarządził 10 – minutową przerwę. 
Reprezentanci szkół opuścili salę obrad.     
 
     
3. Informacja o sytuacji finansowej szkół oświatowych prowadzonych przez powiat. 
Po wznowieniu obrad, Karolina Krenz przybliżyła sytuację związaną  z gołanieckim MOS. 
Wniosek o refundację kosztów utworzenia MOS z rezerwy Ministra Edukacji Narodowej, 
został złożony już w połowie marca br. Powinniśmy otrzymać z tej rezerwy 600.000zł.   
Aktualnie – od 1 września br. -   została uruchomiona 4 grupa wychowawcza. Od stycznia 
2011 roku MOS będzie otrzymywał pełna subwencję na swoje funkcjonowanie. J.Sulikowski 
zapytał jaki jest koszt utrzymania tej placówki. K.Krenz odrzekła, że plan finansowy sięga 
1.044.000zł., jednak wykonanie tej kwoty jest na poziomie 39%.- około 403.000zł przy 
założeniu, że na I półrocze zaplanowano 600.000zł.  
K.Krenz dopowiedziała radnym, że subwencja na MOS wzrosła a na szkoły 
ponadgimnazjalne - zmalała.  J.Sulikowski wskazywał, że powinniśmy otrzymać refundacje  
na MOS, bo to placówka o znaczeniu ogólnokrajowym i nie ma tego typy jednostek za dużo 
w kraju.   

 
4. Zakończenie posiedzenia  

Przed zakończeniem posiedzenia Sławomir Maciaszek odczytał pisma z Zarządu 
Powiatu dotyczące:  
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• stanowiska wypracowanego przez Komisję Finansów w sprawie formy i rodzaju 
przekazywanych materiałów informacyjnych przy pracach nad projektem budżetu 
na 2011rok, 

• wniosku Komisji Bezpieczeństwa w sprawie majątku po likwidowanej SKiOPS  
i jego wydzierżawieniu w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat.   

 
Radni dyskutowali w tej ostatniej kwestii o: kwocie dzierżawy (95.000zł na rok),  amortyzacji 
sprzętu oraz marce i renomie dotychczasowej Stacji. 
O godzinie 18.05 obrady opuszcza I.Wojewódzka –Kucz. Stan radnych członków Komisji 
wynosi – 9. 
 
Starosta M.Piechocki zasygnalizował o zwolnieniu Głównego Księgowego ze stanowiska  
w trybie dyscyplinarnym.  
Na koniec posiedzenia S.Maciaszek sformułował i poddał pod głosowanie propozycję 
wniosku J.Piaseckiego o treści: Komisja Finansów ponawia wniosek o wygospodarowanie 
kwoty 20.000zł na zagospodarowanie terenu wokół nowopowstałego, wielofunkcyjnego 
boiska przy I LO w Wągrowcu.   
 [9 obecnych / 9 – za / 0 – przeciw / 0  – wstrzymujących się od głosu]. 
  
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 18.15.   

 
 

4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
4.1 Zapytania 
Odnotowano w opisie przebiegu dyskusji. 
 
4.2 Opinie 
Nie odnotowano 
 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano 
 
4.4 Wnioski 
Komisja Finansów ponawia wniosek o wygospodarowanie kwoty 20.000zł na 
zagospodarowanie terenu wokół nowopowstałego, wielofunkcyjnego boiska przy I LO  
w Wągrowcu.   
 [9 obecnych / 9 – za / 0 – przeciw / 0  – wstrzymujących się od głosu]. 
 
 
 
 
 
 
  ____________________________                            _____________________ 
         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   
 
 
 
 

 


